



**Tajuk :Untuk mengatasi wabak COVID-19, anggota-anggota Parlimen ASEAN meminta dasar pekerja migran yang lebih inklusif**

Ketika kes COVID-19 melonjak di Thailand dan Malaysia, serta di tempat lain di rantau ini, penggubal undang-undang Asia Tenggara mendesak pemerintah-pemerintah ini untuk mengambil langkah-langkah yang lebih inklusif untuk melindungi semua orang tanpa diskriminasi, tanpa mengira status migrasi mereka, Anggota Parlimen ASEAN untuk Hak Asasi Manusia (APHR) kata hari ini.

"Walaupun kita semua terpengaruh oleh wabak Covid 19, pemerintah mengecualikan pekerja migran dari kebajikan sosial dan kesihatan awam mereka sebagai tindak balas mereka, meninggalkan pekerja migran dan berjuang untuk bertahan hidup. Kita tidak akan pernah pulih dari krisis kesihatan ini sekiranya kita tidak memberi rawatan kepada semua orang, termasuk semua pekerja migran. Kebajikan kerajaan harus memastikan bahawa golongan pekerja migran ini memiliki akses yang sama untuk bantuan, pengujian, perawatan, dan vaksinasi segera, tanpa rasa takut," kata Mercy Barends, salah seorang Anggota Parlimen Indonesia (MP) dan Anggota APHR.

Dalam keadaan rekod kes dan kematian COVID-19 yang tinggi setiap hari di Thailand dan Malaysia, golongan pekerja migran tidak terlepas daripada impak ini. Jangkitan meluas telah direkodkan dalam kalangan komuniti pekerja migran kerana keadaan hidup yang terlalu padat dan tidak sihat yang meningkatkan risiko penyebaran COVID-19. Sementara itu, banyak pekerja migran kehilangan pekerjaan dan pendapatan, menghadapi cabaran kewangan yang teruk, dan kekurangan makanan dan air minum yang bersih. Mereka terus menghadapi rintangan diskriminasi dalam menerima rawatan perubatan dan bantuan dari kerajaan-kerajaan ini.

Kerajaan Thailand dan Malaysia mesti memasukkan pekerja migran dalam inisiatif-inisiatif perlindungan sosial secara saksama dengan warganya, dan memastikan bahawa kriteria untuk mengakses perkhidmatan penting tidak berdasarkan kepada kewarganegaraan atau status imigrasi, kata APHR. Migran yang telah dijangkiti COVID-19 harus dirawat dengan segera dan semua harus diberi akses kepada vaksinasi dengan cara yang sama sepertimana diberikan kepada warganegara.

Sebagai penyelesaian jangka panjang, negara-negara Anggota ASEAN harus meningkatkan perlindungan sosial dan melaksanakan reformasi buruh, sesuai dengan komitmen mereka yang dibuat dalam Deklarasi ASEAN mengenai Pengukuhan Perlindungan Sosial.



Bulan lalu, Perdana Menteri Thailand Prayut Chan-o-cha mengumumkan penutupan tapak perkhemahan untuk pekerja binaan sehingga akhir bulan Julai, membatasi pekerja migran dalam keadaan sesak dengan akses terhadap ubat dan makanan. Tidak lama kemudian, Menteri Tenaga Kerja mengumumkan akan menghentikan ujian COVID-19 proaktif dan bantuan kesihatan untuk pekerja migran di Bangkok dan wilayah sekitarnya. Sementara itu, kira-kira dua juta pekerja migran tanpa dokumen dikecualikan dari program vaksinasi nasional COVID-19 Thailand, dan pekerja migran tidak berhak mendapat bantuan tunai.

Di Malaysia, migran menghadapi halangan serupa untuk menerima bantuan, sementara serbuan, penangkapan dan penahanan yang berterusan oleh pihak berkuasa menghalangi pekerja migran untuk tampil ke hadapan untuk menjalani ujian, rawatan perubatan, atau diberi vaksin. Ketakutan untuk mengakses perkhidmatan penting kemungkinan akan mengakibatkan peningkatan jangkitan yang tidak dapat dikesan yang dapat mempengaruhi semua masyarakat, termasuk melalui lonjakan kes COVID-19 di pusat penahanan yang penuh sesak dan tidak bersih, seperti yang mereka lakukan tahun lalu.

“Dasar dan tindakan ini menyumbang kepada peningkatan stigma dan ucapan kebencian terhadap pekerja migran dalam talian dan luar talian. Adalah memalukan bahawa kerajaan Thailand dan Malaysia memberikan kontribusi untuk memecah-belahkan retorik anti-migran, kerana apa yang nampaknya merupakan keuntungan politik pada saat mereka mendapat kritikan berat kerana kegagalan mereka menahan penyebaran virus, ”kata Teddy Baguilat, bekas Ahli Parlimen Filipina dan Pengarah Eksekutif Sementara APHR.